汉语水平考试 模拟试题集(第2版)

HSK 五级

总策划:董 萃 王素梅

主编:董萃

副主编: 张大强 韩丽君 吉庆波



主 编:董 萃

副主编: 张大强 韩丽君 吉庆波

参 编:(按姓氏笔画排列)

王奕月 吉庆波 朱沫燃 伍晨辰 孙浩冉 张大强 徐 时 徐 岩高春佳 董 萃 韩丽君 谢宗旭 薛筱曦

修订说明

汉语水平考试(HSK)是一项国际汉语能力标准化考试,重点考查汉语非第一语言的考生在生活、学习和工作中运用汉语进行交际的能力。考试共分六个等级的笔试和三个等级的口试。

为了使考生们能够更快更好地适应新的考试模式,了解考试内容,明确考试重点,熟悉新题型,把握答题技巧,2010年9月我们依据国家汉办2009年颁布的《新汉语水平考试大纲》(HSK 一级至 HSK 六级)编写了《新汉语水平考试模拟试题集》应试辅导丛书。该套丛书共六册,分别对应 HSK 一级至 HSK 六级。每级分册均由10套笔试模拟试题组成,试题前对该级别考试做了考试介绍,对新模式的答题方法进行了指导,试题后附有听力文本及答案,随书附有听力模拟试题的录音 MP3。

该套丛书的主要编写者均为教学经验丰富的对外汉语教师,他们同时又是汉语水平测试方面的研究者。所有试题在出版前均经参加过新 HSK 考试的考生们试测。各级试题语料所涉及的词汇及测试点全面覆盖大纲词汇及语法点,语料选取精心,难易程度控制合理。编写者对试题数量和答题时间也进行了科学分配,使模拟试题更加接近新 HSK 真题。该套丛书出版后,深受广大考生的欢迎和好评,五年内,九次印刷,长销不衰。

此次修订,我们在保持原版特色和优点的基础上,根据国家汉办最新颁布的 2015 版《HSK 考试大纲》(一级至六级),认真听取有关专家的建议,充分研究真题及命题思路,参考新增补的话题大纲、任务大纲,剔除过时语料,增加了一些反映社会变化的实时语料,同时根据改进后的语言点大纲及词汇大纲,对试题内容进行了补充、修订和完善,旨在为广大考生提供更具针对性的应试材料。

修订后的《汉语水平考试模拟试题集》具有如下特点:

- 1. 试题仿真度更高:以 2015版大纲为依据,对历年国家汉办公布的 HSK 真题进行了详细分析,在此基础上完成修订,进一步提升了试题的仿真度。
- 2. 试题更具权威性:在有关专家指导下对新大纲进行了全面、细致的解读,修订后试题从内容到形式都更加符合新大纲的要求。
- 3. 词汇、语言点对新大纲的覆盖更加全面:根据新词汇大纲中各级词汇微调后的变化及新增话题大纲、任务大纲、语言点大纲的内容对原有试题进行改

进和完善,试题全面覆盖了新词汇大纲,语言点大纲及新增的话题大纲、任务大纲的内容。

4. 语料更具时代性:选取能够反映社会时代变化的语料,力争实现新大纲所要求的语言能力与社会认知协同发展的目标。

相信广大考生和从事汉语水平考试辅导的教师们会受益于本套丛书,这也是我们最大的心愿,同时希望使用本套丛书的同人们不吝赐教,提出宝贵意见。

本套丛书各分册配套录音听力试题前的中国民乐由"女子十二乐坊"演奏,在此深表谢意。

编者

Introduction to the Revised Edition

The HSK, or Chinese Proficiency Test, is a standardized test of international Chinese proficiency, mainly testing non-native speakers' ability to communicate in Chinese in their life, study and work. The written test is available at six levels and the oral test at three levels.

In order to help test takers get familiar with the mode and questions of the new test, understand its contents and focuses, as well as master the test-taking strategies, we compiled the test guide series *Simulated Tests of the New HSK* in September 2010 based on the 2009 edition of *Chinese Proficiency Test Syllabus* of Hanban. There are six books in the series, corresponding to HSK Levels 1-6. Each book is made up of 10 written tests. Before the simulated tests is an introduction to the corresponding level and the directions for answering the questions of the new mode. The script of the listening section and answers can be found after the tests. The MP3 files of the listening section are provided in a disc attached to the book.

The authors of this series are mostly experienced CFL (Chinese as a foreign language) teachers as well as researchers of Chinese proficiency testing. Before publication, all the simulated tests have been pretested by past examinees of the new HSK. The test materials at all levels ensure a full coverage of the vocabulary and grammar points required by the new HSK syllabus. The language materials have been carefully selected with thoughtful deliberation, and the complexity of the questions has been controlled within a reasonable range. The amount of questions and test time have also been reasonably arranged to match the real test. Since its publication, the series has been well received and deeply favored by the test takers. It has been printed nine times within five years and is still selling well.

This revised edition is based on the 2015 HSK Test Syllabus (Levels 1-6) of Hanban. While keeping the features and merits of the original edition, we have solicited suggestions from experts, studied the real test and test design approaches, removed the outdated language materials and added some latest ones that reflect social changes. We have also made some additions, revisions and improvements to the content based on the revised syllabus of language points and vocabulary. The aim is to provide test takers with better-targeted test preparation materials.

The features of the revised *Simulated Tests of the HSK* are as follows:

- 1. Closer to the real test: The revision is based on the 2015 syllabus as well as a detailed analysis of the past HSK test papers given out by Hanban, which makes the simulated tests closer to the real test.
- 2. More authoritative: An all-round, detailed interpretation of the new syllabus has been made under the guidance of experts, making the simulated tests in the revised edition better meet

the requirements of the new syllabus in terms of content and form alike.

- 3. Full coverage of the vocabulary and language points in the new syllabus: The original simulated tests have been revised and improved based on the changes of the vocabulary as well as the newly added sections of topics, tasks and language points in the new syllabus. In this way, the simulated tests cover exhaustively the vocabulary, language points, topics, and tasks in the new syllabus.
- 4. More up-to-date language materials: Language materials that reflect the changing society and times have been selected so that one's language competences required by the new syllabus can be developed hand in hand with one's social cognition.

We believe that test takers and teachers of HSK will benefit from this series, which is also our biggest hope. Also, we sincerely hope users of the series will all feel free to share opinions and suggestions with us.

Sincere thanks go to the Twelve Girls Band, who has performed the Chinese folk music before each listening test in the audio files accompanying the series.

The authors

目 录

汉语水平考试 HSK (五级) 考试介绍	I
Introduction to the HSK (Level V)	
汉语水平考试 HSK (五级) 答题指南	Ш
Directions for answering the questions of the HSK (Level V)	

	试卷	听力文本	答案及说明
	Test paper	Listening script	Answers & notes
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 1	.(1)	(187)	(243)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 2	. (21)	(192)	(249)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 3	. (39)	(198)	(254)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 4	. (57)	(203)	(259)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 5	. (77)	(209)	(265)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 6	. (95)	(214)	(270)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 7 ··········	. (113)	(220)	(276)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 8	. (131)	(226)	(281)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 9	. (149)	(231)	(287)
汉语水平考试 HSK (五级)模拟试卷 10	. (169)	(237)	(292)

HSK (五级)答题卡

Answer sheet for the HSK ($\ Level\ V$)



汉语水平考试 HSK(五级) 考试介绍

考试对象 参加 HSK (五级)的考生应已掌握 2500 个左右词语和常用语法,可以阅读汉语报纸杂志,欣赏汉语影视节目,用汉语进行较为完整的演讲。

考试内容及时间 HSK(五级)笔试分为听力、阅读和书写三个部分,共 100 题,约 125 分钟,包括:

- 1. 听力(45 题,约30分钟)
- 2. 阅读(45 题,45 分钟)
- 3. 书写(10题,40分钟)

还包括考生填写个人信息5分钟,听力结束后填写答题卡5分钟。

HSK(五级)听力试题每题听一遍,包括两部分:第一部分 20 道题,第二部分 25 道题。内容和要求如下:

听	第一部分 听短对话,选出正确答案
力	第二部分 听较长对话或短文,选出正确答案

HSK(五级)阅读试题包括三部分:第一部分15道题,第二部分10道题,第三部分20道题。内容和要求如下:

阅读	第一部分 选择词语,将短文补充完整
	第二部分 选出与试题内容一致的选项
	第三部分 阅读短文,选出正确答案

HSK(五级)书写试题包括两部分:第一部分8道题,第二部分2道题。 内容和要求如下:

书	第一部分	根据所给词语完成句子
写	第二部分	根据所给词语写短文和看图写短文

考试成绩 HSK(五级)听力、阅读和书写部分满分各为 100 分,总分 300 分。HSK 成绩报告由国家汉办颁发,成绩自考试日起两年内有效。